
Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Poľov 
 

Z á p i s n i c a  
zo 6. zasadnutia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti 

Košice–Poľov, 
zo dňa 18.12.2023  

 
Prítomní:   
-  Starosta MČ Košice–Poľov: Roland Lacko 
-  Poslanci miestneho zastupiteľstva: Bc. Matej Brada, Monika Lacková, Bc. Maroš Varga,  
   Ing. Marek Výrostko, Mgr. Marianna Čonková 
-  Ekonómka : Adriána Hudáková 
-  Kontrolór: Ing. Jaroslav Hospodár 
-  Zamestnanec MČ Košice-Poľov: Ing. Martina Pethöová 
 
Program:  
1. Otvorenie rokovania. 
2. Voľba návrhovej komisie, určenie overovateľov zápisnice a zapisovateľky. 
3. Schválenie programu rokovania Miestneho zastupiteľstva MČ Košice-Poľov. 
4. Kontrola plnenia uznesení Miestneho zastupiteľstva MČ Košice-Poľov. 
5. Informácia starostu MČ Košice-Poľov o svojej činnosti. 
6. Návrh plánu kontrolnej činnosti kontrolóra MČ Košice-Poľov na I. polrok 2024. 
7. Návrh Zásad hospodárenia a nakladania s majetkom Mestskej časti Košice-Poľov. 
8. Žiadosť o poskytnutie dotácie z rozpočtu MČ Košice-Poľov pre občianske združenie ZKŠ Poľov. 
9. Návrh na určenie odmien poslancom Miestneho zastupiteľstva MČ Košice-Poľov za 2. polrok 

2023. 
10. Interpelácie poslancov miestneho zastupiteľstva. 
11. Rôzne. 
12. Záver. 

 
 

1. Otvorenie rokovania: 
Rokovanie Miestneho zastupiteľstva MČ Košice–Poľov otvoril starosta Roland Lacko. Privítal 
všetkých zúčastnených a skonštatoval, že rokovanie miestneho zastupiteľstva je 
uznášaniaschopné. 

 
2. Voľba návrhovej komisie, určenie overovateľov zápisnice a zapisovateľky: 

Do návrhovej komisie starosta určil Ing. Výrostka.  Za overovateľov zápisnice 6. rokovania MZ 
MČ Košice-Poľov starosta určil Bc. Bradu a Bc. Vargu, za zapisovateľku Ing. Pethöovú. 

           Hlasovanie - za:5    proti:0    zdržali sa:0 
 
3. Schválenie programu rokovania Miestneho zastupiteľstva MČ Košice-Poľov: 

Poslanci hlasovali o programe, ktorý bol uvedený v pozvánke, nemali žiaden návrh 
na vypustenie bodu programu, resp. na zmenu poradia bodov programu a nemali ani žiaden 
návrh, ktorý by chceli doplniť do programu rokovania miestneho zastupiteľstva.  
                   Hlasovanie – za:5    proti:0    zdržali sa:0 
 
 



4. Kontrola plnenia uznesení Miestneho zastupiteľstva MČ Košice-Poľov:  
Starosta skonštatoval, že uznesenia z 5. zasadnutia MZ MČ Košice-Poľov, konaného dňa 
28.09.2023 boli splnené. Miestne zastupiteľstvo zobralo na vedomie kontrolu plnenia uznesení 
z predchádzajúceho  zastupiteľstva s konštatovaním, že prijaté uznesenia boli splnené.   
                                   Hlasovanie – za:5    proti:0    zdržali sa:0 

 
5. Informácia starostu MČ Košice-Poľov o svojej činnosti: 

Starosta informoval o kultúrnych akciách, ktoré sa uskutočnili od septembra do decembra, 
v októbri Úcta k starším, kde vystúpili Košickí špiváci, 17.11.2023 Festival Sakrálneho umenia – 
Spievajme mu novú pieseň, nadšene mu hrajme, kde vystúpili 3 zbory a za mestskú časť im 
odovzdala Mgr. Čonková, predsedníčka kultúrnej komisie, darčekové koše. Dňa 25.11.2023 bola 
Katarínska zábava, 02.12.2023 bol Ekumenický adventný večer Božieho slova a hudby, 
03.12.2023 Posvätenie adventného venca a 07.12.2023 bola akcia Mikuláš pre deti. Starosta 
ďalej uviedol, že mestská časť má pokazený traktor, ktorým sme robili zimnú údržbu a teraz 
zimnú údržbu vykonáva p. Kuruc z Barce. Starosta informoval, že od septembra 2023 mala 
mestská časť Košice-Poľov krátené Mestom Košice podielové dane o 20%, na účet bolo 
zaslaných len 80% z podielových daní a v mesiacoch október, november boli podielové dane 
krátené o 25% .  
Starosta uviedol, že: „aktuálne prebieha diskusia o redukcii mestských častí (MČ). Táto diskusia 
už trvá dlhšie. Poslanec mestského zastupiteľstva a zároveň starosta  MČ Dargovských hrdinov 
(Furča) pán Babušik, zastupujúci najväčší poslanecký klub v mestskom zastupiteľstve, predložil 
24.11.2023 návrh s vytvorením od 9 do 11 obvodov, kde sa počíta so zlučovaním MČ 
a s likvidáciou všetkých malých MČ. Bez akýchkoľvek diskusií s ostatnými, bez prejednania 
v Rade starostov. Nakoniec jeho návrh neprešiel. Pár starostov veľkých MČ zvolalo stretnutie, 
kde sa zúčastnilo 6 z 8 „sídliskových“ mestských častí bez malých MČ. Tam sa dohodli na tzv. 
zrušení alebo (oni to nazývajú zlúčenie) mestských častí. Ich tvrdenia o vytvorení od 9 do 11 
obvodov  sú, že návrhom by mesto Košice ušetrilo nemalú časť finančných prostriedkov 
z rozpočtu mesta. Napriek tomu, že práve veľké MČ majú niekoľko násobne vyššie náklady na 
prevádzku, ktoré by sa dali ušetriť ich zrušením, zlúčením či spojením do aj tak jedného stavebne 
zrasteného mesta (celku), tie sa rozhodli alibisticky šetriť niekde inde. Zaujímavý je fakt, že 
veľkým MČ: Západ, Nad jazerom, sídl. Ťahanovce, Dargovských hrdinov, Juh, Sever a Staré 
mesto, všetky činnosti teda letnú a zimnú údržbu, verejné osvetlenie a kompletný servis z našich 
spoločných košických peňazí vykonáva Mesto Košice. Mestská časť KVP si časť týchto služieb 
vykonáva sama a všetky ostatné „malé“ MČ si všetky služby vykonávajú v rámci svojho rozpočtu. 
Veľké MČ nemajú kompetencie (povinnosti) ale majú peniaze a my – malé MČ máme 
kompetencie (povinnosti) ale nemáme peniaze. Chystajú sa teda zrušiť tzv. „dedinské“ MČ, 
ktoré majú stáročnú históriu a k mestu Košice boli pričlenené za socializmu v 70-tych rokoch 
minulého storočia bez ich súhlasu: o nás – bez nás. Nastáva paradox – „sídliskové“ MČ so 60-70 
ročnou históriou plánujú rušiť 800 ročné MČ. 
Schválením novely zákona číslo 401/1990 Zb. z. bol v Košiciach zrušený základný nástroj 
demokracie-referendum, čiže právo slobodne rozhodnúť občanom, obyvateľom mesta, resp. 
mestských častí a vyjadriť sa k svojej ďalšej existencii. 
No a kto o tom bude  rozhodovať?  
- Poslanci mestského zastupiteľstva mesta Košice, ktorí si sami z rozpočtu ročne rozdelia 600 

tisíc eur (skoro 4-ročný rozpočet Poľova). 
- Starostovia veľkých MČ, ktorých úrady stoja ročne 12 miliónov a ktorí sú zároveň poslancami 

mestského zastupiteľstva a niektorí aj KSK za nemalé odmeny. 



- Poslanci mestského zastupiteľstva, ktorí sú zároveň poslancami miestnych zastupiteľstiev vo 
veľkých MČ a stoja ročne takmer 500 tisíc eur. 

Títo ľudia idú vraj zmenou počtu MČ zefektívniť samosprávu v Košiciach.  
Na porovnanie: malé MČ stoja ročne mesto Košice na podielových daniach 5 miliónov eur a 
poslanci malých MČ 70 tisíc eur. 
Uvedené čísla nie sú výmysel. Sú to reálne sumy uvedené v rozpočte mesta Košice a rozpočtov 
MČ. Malé MČ už dlhodobo nie sú spokojné s finančným prerozdelením podielových daní. 
Napriek navyšovaniu poplatkov a daní v Košiciach, občan nevidí žiadne zlepšenie v poskytovaní 
služieb, resp. v zlepšení rozvoja obce. Áno, samospráva stojí peniaze, je to služba pre občana. 
Poďme riešiť samosprávu a financie a každá zmena vyvolá ďalšiu a tá nemusí priniesť šetrenie. 
Kým nemáme v rukách žiadnu finančnú analýzu, je ťažko riešiť ďalšie návrhy, ktoré sú len 
o politickom egu niektorých poslancov a už vôbec im nejde o občana. Ponúkajú sa nám dve 
možnosti: zostať súčasťou Košíc a nechať zaniknúť našu históriu, investície a rozvoj alebo 
zabojovať o samostatnosť. Aj keď je to legislatívne v tomto momente veľmi zložité. Ale ak sa nič 
nezmení, o budúcnosti MČ budú rozhodovať poslanci mesta Košice – ľudia, z ktorých mnohí ani 
nevedia, kde je naša mestská časť Poľov. Názor takmer všetkých starostov malých MČ je, aby sa 
mesto integrovalo do jedného celku a nás historické obce aby ponechali samostatne. 
Na zlú finančnú situáciu v Košiciach doplácame aj mi v Poľove“. 
Starosta informoval, že MČ Košice-Poľov bude mať k dispozícii menej finančných prostriedkov 
na financovanie našich projektov a programov. Najväčšou rozpočtovou položkou príjmu našej 
MČ je podiel z podielových daní fyzických osôb, ktorý prichádza z mesta Košice. Momentálne sú 
krátené podielové dane pre MČ a dokedy bude mestská časť dostávať zníženie podielových daní 
nikto nevie povedať. Starosta uviedol, že na základe tejto finančnej situácie a po konzultácii 
s ekonómkou MČ rozpočet na rok 2024 nepredložil a týmto mestská časť Košice-Poľov na rok 
2024 pôjde do rozpočtového provizória.         Hlasovanie – za:5    proti:0    zdržali sa:0
              

6. Návrh plánu kontrolnej činnosti kontrolóra MČ Košice-Poľov za I. polrok 2024:   
Starosta dal slovo kontrolórovi, ktorý predstavil návrh plánu kontrolnej činnosti kontrolóra MČ 
Košice-Poľov na I. polrok 2024, ktorý tvorí: 
- Kontrola účelu použitia rozpočtových prostriedkov MČ Košice-Poľov v roku 2023    
   v hotovostnom a aj bezhotovostnom platobnom styku. 
- Kontrola vykonania inventarizácie finančných prostriedkov, záväzkov a pohľadávok  
   k 31.12.2023. 
- Kontrola príjmov z prenájmu majetku MČ Košice-Poľov v roku 2023. 
- Kontrola príjmov zameraná na príjmy za služby občanom MČ Košice-Poľov v roku 2023. 
                Hlasovanie – za:5    proti:0    zdržali sa:0 

 
7. Návrh Zásad hospodárenia a nakladania s majetkom Mestskej časti Košice-Poľov: 

Starosta uviedol, že z dôvodu novely Zákona o majetku obcí bolo nutné prijať nové Zásady 
hospodárenia a nakladania s majetkom Mestskej časti Košice-Poľov. 

      Hlasovanie – za:5    proti:0    zdržali sa:0 
 
8. Žiadosť o poskytnutie dotácie z rozpočtu MČ Košice-Poľov pre občianske združenie ZKŠ Poľov: 

Starosta dal slovo p. Bc. Vargovi, ktorý informoval o žiadosti o poskytnutie dotácie z rozpočtu 
MČ Košice-Poľov pre OZ ZKŠ Poľov a uvedená dotácia by bola na náklady rozhodcov, štartovacie 
výdavky a výdavky spojené s futbalom. Poslanec Bc. Varga ďalej uviedol, že vie v akej finančnej 
situácii sa nachádza mesto Košice a MČ Košice-Poľov a preto informoval, že vzhľadom k tomu, 



že MČ ide do roku 2024 do rozpočtového provizória, presúva túto žiadosť do schválenia 
rozpočtu.       Hlasovanie – za:5  proti:0    zdržali sa:0 

 
9. Návrh na určenie odmien poslancom Miestneho zastupiteľstva MČ Košice-Poľov za 2.polrok 

2023: 
 Starosta informoval, že poslancom bola doručená tabuľka s finančnými odmenami. MZ MČ 

Košice-Poľov schválilo odmeny poslancom za 2. polrok 2023. 
     Hlasovanie – za:3    proti:1 (Bc. Varga)    zdržali sa:1 (Mgr. Čonková) 
 
10. Interpelácie poslancov miestneho zastupiteľstva: 
  Starosta dal slovo poslancom a Bc. Varga sa informoval, či je možné neprevziať si finančné 

odmeny alebo sa ich vzdať, ale kontrolór MČ uviedol, že odmeny si poslanci musia prevziať 
a  ak chcú, môžu ich darovať. Mgr. Čonková uviedla, že bola na tvorivých dielňach a rodičia detí 
diskutovali o tom, že nevidia spoluprácu so starostom a chceli by sa stretávať pravidelne. 
Starosta informoval, že ak máme akcie v kultúrnom dome v sále, nie je vhodné, aby mali vtedy 
deti tvorivé dielne. V mesiaci november a december sme mali viaceré akcie v sále kultúrneho 
domu.  

     
11. Rôzne: 

Starosta v ďalšom bode vyzval poslancov, či majú niečo v tomto bode a nikto z prítomných sa 
k ničomu nevyjadril. Starosta dal slovo ekonómke MČ Košice-Poľov, ktorá informovala 
poslancov o dôvode nepredloženia rozpočtu na rok 2024 s výhľadom na roky 2025 a 2026 na 
schválenie. Poslancom vysvetlila, že nakoľko Mesto Košice neschválilo rozpočet na rok 2024 a 
podielové dane z mesta sú stále krátené, nie je možné pokryť výdavky bežného rozpočtu 
príjmami. Poslancov zároveň informovala o čerpaní rozpočtu za mesiac september 2023, podľa 
ktorého uviedla, že podielové dane zaslané Mestom Košice nestačili na krytie bežných 
výdavkov potrebných na chod Mestskej časti Košice - Poľov. Tie boli kryté z rezervy, ktorá bola 
vytvorená v tomto roku.  
 

12. Záver: 
Starosta poďakoval všetkým zúčastneným, poprial šťastné a veselé vianočné sviatky a ukončil 
6. zasadnutie MZ MČ Košice-Poľov. 
 

 
 
                                                                                                       Roland Lacko 
                   starosta MČ Košice–Poľov 
                
Zápisnica vyhotovená dňa: 21.12.2023 

Zapísala: Ing. Martina Pethöová 

 
 
Overovatelia zápisnice: 
 
Bc. Matej Brada     Podpísal dňa:   29.12.2023  
  
  
Bc. Maroš Varga     Podpísal dňa:   29.12.2023  



 


